
Protokół Nr III/2018 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 20 grudnia 2018r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  14,00  - 15,45 

 

Ad  1. 

Dnia 20 grudnia 2018r. odbyło się  III - e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- mieszkańcy gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, co stanowiło 100 % ustawowego składu 

Rady Gminy. Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

radną Halinę Cieślik,  która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała czy są jakieś 

wnioski bądź uwagi do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad w 

punkcie 10 podpunktu  f ) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryfowych cen 

wody i ścieków obowiązujących w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Łącznej. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Wójta poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Za – 15/15 obecnych radnych. Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady prosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzoną zmianą.  

Za – 15/15 obecnych radnych. Porządek obrad został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 



Obowiązujący porządek obrad: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

6. Decyzja Rady Gminy w sprawie dyżurów radnych. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026 

c) ustalenia wydatków niewygasających  z upływem roku budżetowego 2018 

d) zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na 2019 rok w Gminie Łączna 

e) wyboru metody ustalania opłaty oraz określenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości na 

terenie gminy Łączna  

f) ustalenia dopłat do taryfowych cen wody i ścieków obowiązujących w 

Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Łącznej 

11. Przyjęcie protokołu z  II sesji Rady Gminy Łączna z dnia  05.12.2018r. 

12. Zakończenie obrad.                                                                                                                                                                                  

 

 

Ad. 4  i  5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami oraz z wykonania wniosków i 

uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji (od dn. 22 listopada 2018r. do dn. 20 grudnia 2018r.) 

złożył Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem : 

28 listopada – w wywiadzie dla Telewizji Świętokrzyskiej w Kielcach,  

– w spotkaniu z Piotrem Piwowarczykiem w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, 

30 listopada – w podpisaniu umowy z Echem Dnia na publikację ogłoszeń w 2019 roku,   

5 grudnia – w spotkaniu z Dyr. Mączyńskim w GDDKiA w Kielcach, 

6 grudnia – w Centrum Edukacji i Kultury „Szklany Dom” w podpisaniu umów 

o powierzenie grantów pomiędzy Grantobiorcami, a Zarządem Stowarzyszenia „Lokalna 

Grupa Działania – Wokół Łysej Góry” w ramach podziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie 

operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” objętego 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020 z udziałem środków 

Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich na projekty 

grantowe. Szczegóły na BIP Urzędu. 

Stowarzyszenie „Ochotnicza Straż Pożarna w Łącznej”, operacja pn. „Wesołe jest życie 

seniora”. Kwota dofinansowania została ustalona na poziomie: 21 000,00 zł. 

13 grudnia – w spotkaniu Wójtów, Burmistrzów w ramach ZGGŚ, 

14 grudnia - w wigilii dla osób samotnych i korzystających z pomocy GOPS,   

                    - w spotkaniu z Prezydentem Kielc Bogdanem Wentą w sprawie  

                      zorganizowania komunikacji publicznej do Klonowa, 



19 grudnia – w spotkaniu z p. Gizą i Kwiatkowskim w sprawie przystąpienia do zmiany nr 3 

planu zagospodarowania przestrzennego. 

  

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018r. 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu Gminy Łączna na 2018 rok. 

- w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania  

                   „Dostawa sprzętu komputerowego na potrzeby Szkoły Podstawowej  

                   w Łącznej i w Goździe, 

- w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji w Urzędzie Gminy Łączna, 

- w sprawie zmiany stosowania zwyczajowo przyjętej nazwy miejscowości Zaskale  

                   Ostrów na prawidłową Ostrów, 

- w sprawie wyrażenia zgody dla Cyfrowe Sieci Multimedialne sp. z o.o.  

                   na lokalizację przyłącza światłowodowego w obrębie Czerwona Górka, 

- w sprawie wyrażenia zgody dla Zakładu Elektrycznego ZELKO Bliżyn na lokalizacje  

                   linii energetycznej na nieruchomości w obrębie Czerwona Górka,  

  

17 grudnia 2018r. został wybrany wykonawca na przebudowę budynku w Klonowie w 

ramach projektu 4.4 "Poprawa dostępu do infrastruktury kultury oraz zwiększenie oferty 

kulturalnej na terenie Gminy Łączna". Na dniach zostanie podpisana umowa z EXPOL-BIS 

Spółka Jawna  26-110 Skarżysko-Kamienna ul. Wioślarska 1na kwotę 749 999,99zł brutto z 

terminem realizacji do 15 maja 2019r.  

Dla projektu 7.4. "Modernizacja infrastruktury sportowej oraz zakup pomocy dydaktycznych 

do placówek edukacyjnych z terenu Gminy Łączna" rozstrzygnięto przetargi dzięki którym 

zakupiono pomoce dydaktyczne do sal przyrodniczych, matematycznych oraz 

informatycznych dla Zespołu Szkół  w Łącznej oraz Szkoły podstawowej w Goździe - łączna 

kwota zakupów to 230 667,71 zł.  

Również realizowany jest projekt 8.3.3 "Rozwój kompetencji cyfrowych w szkołach 

podstawowych z terenu gminy Łączna" dzięki któremu obecnie w szkołach odbywają 

się  dodatkowe zajęcia dla dzieci z języka angielskiego, przyrody i biologii, matematyki oraz 

informatyki. Na początku roku 2019 zostanie dostarczony sprzęt komputerowy, drukarski 

oraz multimedialny. Projekt będzie trwał do czerwca 2020r. 

Od listopada br. przystąpiono do sprzedaży gruntów. Dla  nieruchomości znajdującej się w 

Zaleziance procedury zostały przeprowadzone, ogłoszenie podane do wiadomości - lecz do 

dnia 17.12.2018r.  nie wpłynęły oferty co powoduje ponowne ogłoszenie nieruchomości do 

zbycia. 

Po za tą nieruchomością został udostępniony wykaz dwóch nieruchomości na sprzedaż w 

miejscowości Klonów przystąpienie do pierwszego przetargu nieograniczonego przewiduje 

się na styczeń 2019r.. 

Urbanista K. Skuza przystąpił do sporządzenia II etapu zmiany planu dla obrębu Występa, 

który przewiduje opracowanie projektu mpzp wraz z projektem  uchwały . 

  

Z ostatnich wniosków : 

1.     Radny Januchta – droga Ostrów – zakaz parkowania – Pismo odnośnie zakazu 

zatrzymywania się i postoju  zostało skierowane do KPP Wydział Ruchu Drogowego w 

Skarżysku (dn. 27.11.2018), czekamy na odpowiedz, oznakowanie w międzyczasie jest już 

kompletowane. 

2.     Radny Wisowaty – powiat w roku 2019 nie przewiduje remontu chodnika od S7 do 

gminy (pismo ZDP-SU.4021.80.2018RD z dn. 12.12.2018) 

Ubytki w asfalcie na drogach gminnych zostaną uzupełnione kiedy pogoda na to pozwoli. 



3.     Radny Nyga – budżet na rok 2019 nie przewiduje remontu Galerówki 

4.     Radny Litwiński - Ubytki w asfalcie na drogach powiatowych są na bieżąco 

monitorowane i zgłaszane do powiatu. 

5.     Pobocza na starodrożu S7 zostaną zniwelowane w przyszłym roku. 

6.     Radna Siewierska – barierka przy zakręcie drogi na Zajamniu zostanie zamontowana w 

przyszłym roku. 

7.     Radny Chaba – na nasze pisma odnośnie uzupełnienia znaków przy drogach 

powiatowych ZDP odpisuje, że są one oznakowane zgodnie z posiadanymi projektami stałej 

organizacji ruchu dla poszczególnych odcinków dróg. 

  

Pozostałe wnioski Radnych i Sołtysów realizowane są przez pracowników Urzędu na bieżąco, 

w miarę posiadanych środków. 

 

Ad.  6. 

Decyzja Rady Gminy w sprawie dyżurów radnych. 

Przewodnicząca Rady – na Komisji Budżetowej dyskutowaliśmy na temat dyżurów radnych. 

W ustawie o samorządzie gminnym ani w statucie gminy nie ma zapisu mówiącego o tym, że 

dyżury są obowiązkowe. W minionej kadencji pełnione dyżury wynikały ze statutu. 

Chciałabym abyśmy podjęli decyzję czy w tej kadencji będziemy pełnić takie dyżury. Moja 

propozycja żeby jednak raz w tygodniu dyżury się odbywały po 1 godzinie. Do tej pory nie 

było żadnych zgłoszeń, w minionej 4-letniej kadencji jedno zgłoszenie miał radny Nyga. 

Radna Krawczyńska – na Komisji Budżetowej moja propozycja była taka aby zaniechać 

dyżurów ale po przeanalizowaniu uważam aby te dyżury pełnić żeby był kontakt z 

mieszkańcami. Moja propozycja to aby dyżury odbywały się raz w tygodniu np. we wtorek 

jedną godzinę. 

Radny Nyga – mieszkańcy chcieliby raczej żeby do nich osobiście dotrzeć, bo ciężko im jest 

przyjść do gminy. Co do dyżurów jestem otwarty i jestem za. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie propozycji aby dyżury pełnić w każdy 

wtorek w godz. 16-17. 

Za – 13, przeciw – 1, wstrzymał się – 1/15 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Głosowanie jawne stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 19 grudnia 

br. odbyło się posiedzenie komisji. Tematem było przeanalizowanie projektów uchwał na 

dzisiejszą sesję. Komisja wypracowała wniosek dotyczący wyboru metody ustalania opłaty 

oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie gminy Łączna. Debatowaliśmy nad dwoma wariantami i większość 

radnych wybrała wariant I czyli podwyżka o 2 złote od osoby na śmieciach. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – między sesjami nie odbyła się 

Komisja Społeczna. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – między sesjami 

nie odbyła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – między sesjami nie odbyło się 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

 

 



Ad.  8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje. 

Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – do sprawozdania chciałbym dołączyć jeszcze jedną 

istotną informację, w tym miesiącu złożyliśmy przedsądowe wezwanie do zapłaty kar 

umownych przez Firmę Masterplan pana Rafała Kozieł opracowującą zmiany planu studium 

uwarunkowań. Kwota kar umownych zgodnie z umową podpisaną z firmą Masterplan  

wynosi 433 132,44 zł. 

Radny Nyga – złożył wniosek odnośnie zmiany i ustalenia stawek diet radnych. Panu 

Wójtowi wynagrodzenie się podnosi, a radni. Składam dwie propozycje 

1/ aby zwykłemu radnemu podnieść dietę o 200 zł 

2/ aby obniżyć diety radnym do symbolicznej „złotówki”. 

Radny Wykrota – zwrócił uwagę radnemu Nydze, że Panu Wójtowi nie podnosiliśmy 

wynagrodzenia wręcz przeciwnie, obniżyliśmy.  

Na wniosek mieszkańców chciałbym aby gmina podjęła działania zmierzające do 

zainstalowania Paczkomatu Inpost w gminie. Pierwszy ruch musi zrobić gmina. Należy na 

stronie internetowej Inpostu złożyć wniosek, gmina musi wydzielić teren pod paczkomat, 

udostępnić  internet. Inpost nie robi tego za darmo, płacą z tego tytułu podatek. Zakupy przez 

internet są częste. Najbliższy paczkomat jest w Suchedniowie i Wzdole. 

Radny Januchta – przypominam radnemu Nydze, że wniosek formalny powinien być poparty 

dodatkowo przez dwóch radnych. 

Radna Krawczyńska – interesuje mnie kwestia budowy boiska w Goździe, jak wygląda 

sytuacja, czy planowany jest przetarg w przyszłym roku jeżeli tak to kiedy.  

Prośba do Kierownika ZGK, zawsze w pierwszej kolejności odśnieżana jest droga Łączna, w 

Goździe jest górka i jest ślisko odśnieżanie nie jest w terminie i często busy dowożące dzieci 

do szkół są spóźnione. Wnioskuję aby Gózd był w pierwszej kolejności odśnieżany. 

Radny Kałuziński – pytanie do Kierownika ZGK, jak przedstawia się sytuacja z ciągnikiem. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – 12 grudnia 2018r. ciągnik został zakupiony, teraz jest 

już zarejestrowany i ubezpieczony. Beczka również jest zarejestrowana i ubezpieczona. 

Dziękuję radnemu Wisowatemu za pomoc. Musieliśmy dorobić pewne rzeczy ponieważ  

nowy traktor, a stare sprzęty ze sobą nie współgrały. Na dzień dzisiejszy traktor jest sprawny 

technicznie, próba beczki została zrobiona. Usprawniliśmy stary rozrzutnik, może jeszcze ten 

sezon wytrzyma ale trzeba pomyśleć nad innym. Rozpoznawałem ceny i tak rozrzutnik z 

2000 r. ale super odnowiony to koszt 13 500 zł, nowy natomiast to koszt 25 tys. zł.  

Jeśli chodzi o odśnieżanie do tej pory Zieliński jeździł 8 razy teraz my przejmujemy 

odśnieżanie. Natomiast Zieliński w wyjątkowych przypadkach. Będziemy starać się odśnieżać  

jak najwięcej własnymi siłami. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedź na pytanie radnej 

Krawczyńskiej, przetarg na boisko w Goździe będzie ogłaszany do skutku dopóki nie 

wyłonimy wykonawcy. Ceny są tak wysokie, że to co na ten cel mamy przewidziane w 

budżecie nie jest wystarczające. Myślę że będzie potrzeba przyjrzenia się budżetowi żeby 

dołożyć środków na tą inwestycję. Jednak może po nowym roku sytuacja się odmieni. 

Radna Krawczyńska – pod koniec roku ceny są zawsze wyższe należało przeprowadzić 

przetarg wcześniej. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – taka sytuacja jest nie tylko w sprawach budowy boisk. 

Sposoby rozwiązania takich problemów są dwa: 

1/ wybór wykonawcy, który daje cenę, która zgodna jest z ilością środków posiadanych na 

dane zadanie 

2/ unieważnienie przetargu, przekazanie informacji Radzie Gminy skąd dokładamy środków i 

przeprowadzenie powtórnego przetargu. 



Przetargi, które ogłaszaliśmy poszły w tak wysokich cenach, że nawet dołożenie do najniższej 

z ofert  i tak wiązałoby się z rezygnacją z innej inwestycji.  

Przypominam, że ten projekt składa się z trzech elementów, pierwszy czyli doposażenie 

pracowni w szkołach już został rozstrzygnięty, sprzęt fizycznie znalazł się w szkołach dlatego 

nie możemy dziś odstąpić od realizacji tej inwestycji i nie odstąpimy. 

Może się zdarzyć tak, że w konsekwencji nierozstrzygnięcia kolejnego przetargu musimy się 

zastanowić, które środki możemy przesunąć na to zadanie aby je wykonać. 

Radny Nyga – poprosił pracownika obsługi Biura Rady o wyjaśnienie jak można złożyć 

wniosek. 

Inspektor obsługi organów Rady Gminy p. Halina Dziarmaga – wniosek radnego Nygi nie był 

wnioskiem formalnym, był normalnym wnioskiem który Rada Gminy ma prawo 

przegłosować. Radny mógł i złożył dwa wnioski dotyczące diet. 

Radny Wisowaty – temat diet wyskoczył znienacka, nie będziemy teraz o tym decydować, 

składam wniosek o skierowanie wniosku radnego Nygi do komisji. 

Przewodnicząca Rady – wniosek radnego Nygi kierujemy na komisję. 

Radna Żaczek – prośba do Wójta aby podjąć temat budowy gazociągu po lewej stronie E-7. 

Mieszkańcy oczekują, że gaz pojawi się po tej stronie. Być może Podkarpacka spółka będzie 

zainteresowana gazyfikacją, mamy program czyste powietrze i rysują się możliwości 

skorzystania przez mieszkańców z dopłat. Proszę o kontynuowanie tematu. 

Radny Nyga – złożył wniosek odnośnie utworzenia komitetu społecznego na ufundowanie 

tablicy upamiętniającej ś.p. Jerzego Wydrycha zasłużonego dla Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – dziękuję za złożenie wniosku nie był to wniosek formalny takie 

wnioski będziemy rozpatrywać na komisjach. 

Radny Chaba – uwaga odnośnie pisma ZDP odnośnie oznakowania dróg w gminie. Jeśli drogi 

są dobrze oznakowane to kto określi jaką prędkością można jechać od Podzagnańszcza w 

stronę urzędu gminy. Decyzje w ZDP są podejmowane zza biurka. Jest bardzo źle. Najpierw 

mówili, że nie mają pieniędzy na znaki teraz, że jest dobrze oznakowane. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – kierowaliśmy do ZDP wielokrotnie pisma z 

wnioskami, które  wypływały w poprzedniej kadencji. Wszystkie odpowiedzi z ZDP do nas 

brzmią tak samo. Proszę Przewodniczącą Rady aby na najbliższą Komisję Budżetową 

zaprosić szefów wydziału zajmującego się przyjmowaniem projektów dot. organizacji ruchu. 

Może celowym byłoby zwołanie połączonych komisji. Chciałbym abyśmy po takim spotkaniu 

mieli temat zamknięty ostatecznie. My jako gmina na drogach gminnych opracowując projekt 

organizacji ruchu również konsultowaliśmy go ze Starostwem Powiatowym. I ta organizacja 

ruchu, która dotyczy szczególnie odcinka starodroża siódemki jest opracowana w oparciu o 

projekt zaakceptowany przez Starostwo Powiatowe. Czy trzeba to zmienić i w jakim zakresie 

należy wspólnie debatować na komisji. Te tematy stale wracają, pisma nie dają nic, a 

wymagają poświęcenia czasu.  

Radny Nyga – w sprawozdaniu Wójt podkreślił że nie ma w budżecie na 2019r. remontu 

drogi Galerówka ale droga ta ulega pogorszeniu z każdym dniem. Później będzie wymagała 

większych nakładów. Jest to droga gminna, a Wójt musi dbać o majątek gminy, wnioskuję  

aby pieniądze na tą drogę się znalazły. 

Radny Litwiński – popieram wniosek Pana Wójta żeby zaprosić na komisję przedstawicieli 

Wydziału Ruchu Drogowego ze Skarżyska. Chodzi nie tylko o oznakowania dróg, ale 

również ubytki. Jedzie się do Dyrektora Czyża tam jest spychoterapia nie poparta żadnymi 

konkretnymi działaniami. Dwa lata ciągnie się sprawa drogi za kościołem, która się 

przekręciła, poza tym na rozjeździe w kierunku Zagórza powstały dwa potężne ubytki. Teraz 

może zmieni się Zarząd i inaczej będą patrzeć na te sprawy, bo to co do tej pory się działo to 

farsa. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 



Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Łączna na 2018 rok poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała 

kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy 

„wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/7/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta jednogłośnie (za- 14/14 obecnych, Radny Mirosław Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna  

na lata 2018-2026. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026 poprzez głosowanie jawne imienne. 

Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się 

czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/8/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta jednogłośnie (za- 14/14 obecnych, Radny Mirosław Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  z upływem roku 

budżetowego 2018. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających  z upływem roku budżetowego 2018 poprzez głosowanie jawne imienne. 

Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się 

czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/9/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 14/14 obecnych, Radny Mirosław Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 



Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2019 rok w Gminie Łączna. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

na 2019 rok w Gminie Łączna poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady 

wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  

czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/10/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 14/14 obecnych, Radny Mirosław Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty oraz określenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Łączna. 

Przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był na komisji, w tabeli pomocniczej  

przedstawione zostały dwa warianty opłat, jedna propozycja stawek ujęta jest w projekcie 

uchwały, drugą radni wybrali wnioskiem z komisji, jest to wariant I z tabeli. Proszę o pytania. 

Radny Januchta – zapytał jaka jest przesłanka dla tej metody ustanowienia opłaty. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – główną przesłanką jest wypełnienie tego co jest 

zawarte w ustawie śmieciowej. Gmina nie może pokrywać kosztów związanych z 

zagospodarowaniem odpadów komunalnych ani zarabiać na tym. Burzliwa dyskusja w tym 

temacie była na wczorajszej komisji i chciałbym powiedzieć kilka słów wyjaśnienia do tej 

uchwały. Do tej pory gmina pokrywała z budżetu własnego część środków związanych z 

zapłaceniem za zagospodarowanie odpadów komunalnych. System, który został 

wprowadzony w gminie był skierowany żeby zachęcić mieszkańców do segregowania śmieci 

i aby zostawić biologię na posesji. Pojawiło się pytanie czy gmina będzie w momencie 

zakończenia umowy ogłaszać przetarg i co wtedy z cenami za śmieci. Nie możemy dzisiaj w 

oparciu o posiadaną wiedzę powiedzieć jaka powinna być cena i jaki system żeby wychodzić 

na 0. Będziemy musieli do tego tematu wrócić i zastanowić się czy zostawić ten system, który 

jest tzn. że część osób płaci od osoby a część od gospodarstwa jako ryczałt czy jednak 

ujednolicić system. Myślę, że przed zakończeniem umowy, a podjęciem kolejnej uchwały  

będziemy o tym dyskutować. Mieszkańcy nie mają żadnych obaw, że śmieci przy 

nierozstrzygnięciu przetargu nie będą odbierane ponieważ jest możliwość zorganizowania 

odbioru śmieci na zlecenie nawet jeśli przetarg będzie nierozstrzygnięty. 

Radny Januchta – zapytał czy ta kwota złagodzi dopłatę do budżetu ale nie zbilansuje jej. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – przy dzisiejszych kosztach przyjęcie wariantu I-go 

spowoduje że będziemy mieli niewielką nadwyżkę.  Nie znaczy jednak, że będzie ona dalej 

nadwyżką po przetargu, który będziemy ogłaszać w połowie roku. 

Przewodnicząca Rady – wszyscy radni otrzymali tabelę pomocniczą, w której opisano dwa 

warianty: podwyżka o 50 % i podwyżka o 2 zł od osoby. Na Komisji Budżetowej został 

wypracowany wniosek proszę Przewodniczącego Komisji Finansowo-Gospodarczej o 

sprecyzowanie wniosku.. 

Radny Litwiński – komisja wypracowała wniosek i opowiedziała się za wariantem I czyli 

podwyżką 2 zł od osoby. 



Radny Chaba – będziemy mieli nadwyżkę wyrównaną ale proponuję od czerwca żeby opłatę 

za śmieci liczyć od osoby bez ryczałtów. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – tą kwestię, o której mówi radny Chaba należy 

przemyśleć i podjąć decyzję. Propozycja systemu opłat dla 1-3 osób i ryczałt dla 4 i więcej 

osób zafunkcjonowała w naszej gminie. Zmniejszyła się ilość śmieci wywożonych do 

Końskich, zwiększyła się ilość osób segregujących, to sukces. Najsprawiedliwsza metoda to 

zlikwidować ryczałt i płacić od osoby. Ale tą kwestię należy przed połową roku 

przedyskutować. 

Radny Wykrota – pytanie do tabeli pomocniczej, wariant II, kwota 20 zł zaplanowane, 

wyliczyłem że moja rodzina płaciłaby 60 zł, a w wariancie I - 72 zł zgadza się. 

Pracownik Urzędu p. Sylwia Mendak – odpowiedziała, tak. 

Radny Wykrota –  to ja jestem za II wariantem, proszę radnych o rozważenie wariantu II, 

ponieważ znaczna część mieszkańców płaci za śmieci segregowane, a do tematu i tak 

wracamy w czerwcu i ani jeden ani drugi wariant nie rozwiązuje problemu. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Komisji Finansowo-Gospodarczej 

za wariantem I czyli podwyżką o 2 zł od osoby. 

(Za – 11, przeciw – 3/14 obecnych radnych).  

Wniosek z Komisji Finansowo-Gospodarczej został podjęty większością głosów. 

Przewodnicząca Rady – prosiła radnych o naniesienie na projekt uchwały poprawek i tak: 

§ 4 pkt 1 „w wysokości 11 zł miesięcznie” 

§ 4 pkt 2 „w wysokości 8,50 zł miesięcznie” 

§ 5 pkt 1 „w wysokości 44 zł miesięcznie” 

§ 5 pkt 2 „w wysokości 34 zł miesięcznie” 

§ 5 pkt 3 „w wysokości 24 zł miesięcznie” 

Radny Wykrota – zgłosił uwagę, z racji tego że śmieci jednak drożeją chciałbym aby 

mieszkańcy mogli płacić za nie, nie tylko kwartalnie ale również miesięcznie. 

Więcej uwag do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty 

oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie gminy Łączna i poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/11/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta większością głosów  (za – 11, przeciw - 3/14 obecnych radnych,  

Radny Mirosław Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryfowych cen wody i ścieków 

obowiązujących w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Łącznej. 

Radny Wykrota – proszę wyjaśnić mieszkańcom, że nic  się nie zmienia w sprawie wody. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – obowiązująca uchwałą podjęta przez Radę poprzedniej 

kadencji wynikała z zarządzenia Wód Polskich i ustalenia przez nich stawek wody. Te stawki 

obowiązują do połowy roku przyszłego i żeby ZGK otrzymywał dotację tak jak w roku 

bieżącym musi być przyjęta taka uchwała. Jednak nic się nie zmienia, a stawki są identyczne. 

Wójt poprosił o udzielenie głosu przed zakończeniem sesji. 

Więcej uwag do uchwały nie zgłoszono. 



Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do 

taryfowych cen wody i ścieków obowiązujących w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w 

Łącznej poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno 

nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  III/12/2018 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 grudnia 2018r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 14/14 obecnych, Radny Nyga zwolniony) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przyjęcie protokołu z  II sesji Rady Gminy Łączna z dnia 05.12.2018r. 

Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

Protokół Nr II/2018 Rady Gminy Łączna z dnia 5 grudnia 2018r. został przyjęty jednogłośnie 

(za -14/14 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – za pośrednictwem kamer chciałbym złożyć życzenia 

wszystkim mieszkańcom, radnym na czele z Przewodniczącą Rady i Wiceprzewodniczącym 

oraz Przewodniczącymi Komisji, sołtysom i życzyć radosnych spokojnych Świąt Bożego 

Narodzenia, a w nowym roku jak najwięcej mądrych i przemyślanych decyzji.  

W związku z tym, że nowa ustawa obliguje nas do głosowań imiennych a jest to procedura, 

która wydłuża prace Rady chciałbym zaproponować rozwiązanie techniczne czyli tablety dla 

radnych z oprogramowaniem dzięki którym głosowanie będzie sprawniejsze i metoda liczenia 

głosów prostsza. Całość operacji mieści się w kwotach, które nie obciążą za bardzo budżetu 

gminy. Przygotujemy oferty kilku firm i na którejś z komisji rozważymy każdą z ofert.  

Przewodnicząca Rady – również złożyła życzenia zdrowia, radości, wszelkiego dobra dla 

wszystkich aby te Święta były wyjątkowe oraz szczęśliwego Nowego Roku. 

 

Ad. 12 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady   stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła III – e  posiedzenie Rady Gminy Łączna kadencji 2018-2023. 

 

 

 

 

                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy 
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